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Abstract (en)
For multicolour marking of identity cards and the like, the multilayer identity card is provided with an outer coloured layer in a first colour and an
inner coloured layer in a second colour. While the outer coloured layer absorbs virtually none of the laser light used for marking, the second, inner
coloured layer absorbs the laser light. This causes the material in the second coloured layer to be thermally degraded, i.e. evaporated, sublimed or
subjected to a chemical or physical reaction, during the marking operation, with the consequence that formation of pressure causes the first layer to
be broken up into particles, causing the second coloured layer to become visible. The second coloured layer may also be replaced by a transparent
coat of varnish having appropriate properties in order to expose, for example, a multicolour security printed image under this transparent coat of
varnish. <IMAGE>

Abstract (de)
Zum mehrfarbigen Beschriften von Ausweiskarten und dergleichen erhält die mehrschichtige Ausweiskarte eine äußere Farbschicht (3, 13, 23, 33)
einer ersten Farbe und eine innere Farbschicht (2, 12, 22, 32) einer zweiten Farbe. Während die äußere Farbschicht praktisch kein zum Beschriften
verwendetes Laserstrahllicht absorbiert, absorbiert die zweite innere Farbschicht das Laserlicht. Dadurch wird beim Beschriftungsvorgang das
Material der zweiten Farbschicht thermisch abgebaut, d. h. verdampft, sublimiert, einer chemischen oder physikalischen Reaktion ausgesetzt, mit
der Folge, daß durch eine Druckbildung die erste Schicht in Partikeln weggesprengt wird. Dadurch wird die zweite Farbschicht sichtbar. Statt der
zweiten Farbschicht kann man auch eine transparente Lackschicht (14) mit entsprechenden Eigenschaften vorsehen, um unter dieser transparenten
Lackschicht beispielsweise ein mehrfarbiges Sicherheitsdruckbild (7) freizulegen.
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